

## Jõgeva piirkonna ühinemisläbirääkimiste juhtkomisjoni koosolek

23. mai 2017

### PROTOKOLL

Jõgeva Linnavalitsus

Algus kl 15.00, lõpp kl 18.00

Osalejad: Triin Pärsim (Torma vald), Ülvi Nool (Torma vald), Luule Väin (Torma vald), Ain Viik (Jõgeva vald), Enn Kurg (Jõgeva vald), Tiit Lääne (Jõgeva vald), Margus Kask (Jõgeva linn), Raivo Meitus (Jõgeva linn), Mati Kepp (Jõgeva linn), Terje Rudissaar (Palamuse vald), Rait Persidski (Palamuse vald), Valdi Reinas (Palamuse vald), Katrin Rajamäe (ühinemise koordinaator)

Koosolekut juhatas: Margus Kask (juhtkomisjoni esimees)

Protokollis: Katrin Rajamäe (koordinaator)

#### Päevakord:

1. Omavalitsuse eelarvest makstavad (sotsiaal)toetused
2. Kogukonnakogu statuut
3. Valla administratiivhoone
4. Palamuse uus lasteaed - renditasu eelarveline kate
5. Muud küsimused

#### Koosoleku käik:

##### 1. Omavalitsuse eelarvest makstavad (sotsiaal)toetused

Koordinaator tutvustas sotsiaal ja tervishoiu töörühma ettepanekut omavalitsuse eelarvest makstavate ühiste toetuste kohta ning toetuse saamise piirmäära kahte erinevat varianti. Juhtkomisjoni liikmed arutasid iga toetuse liiki eraldi, ettepanekud ja kommentaarid on lisatud protokollile toetuste tabelisse. Lepiti kokku, et universaalsete toetuste piirmäärad otsustab uus volikogu.

#### Otsustati:

1. Sotsiaal ja tervishoiu töörühm täpsustab eestkostetoetuse vajadust.
2. Hariduse ja noorsootöö töörühm arutab põhikooli ja gümnaasiumi töövihikute, transpordi ja koolitoidu toetust.
3. Sotsiaaltoetuste saamise piirmäär: kui toetuse taotleja ja tema pereliikmete sissetulek jääb alla 2,5-kordse riiklikult kehtestatud toimetuleku piiri ilma kommunaalkulusid arvestamata.
4. Universaalsete sissetulekust sõltumatute toetuste piirmäärad kehtestab uus volikogu.

## **2. Kogukonnakogu statuut**

Koordinaator tutvustas kultuuri töörühmaga ettevalmistatud kogukonnakogu statuudi eelnõud. Juhtkomisjoni liikmed täiendasid ja parandasid kohapeal eelnõud (lisatud protokollile). Pikemalt arutati küsimust, kas volikogu liige võib samal ajal olla kogukonnakogu liige ja/või kogukonnakogu vanem. Juhtkomisjon oli seisukohal, et kogukonnakogu statuudis seda ei piirata. Luule Väin jäi selles küsimuses eriarvamusele: kogukonnakogu vanem ei tohi olla samal ajal vallavolikogu liige.

### **Otsustati:**

1. Kultuuri töörühmal arutada ja täpsustada kogukonnakogule hüvitatavaid kulusid (kellele täpsemalt hüvitatakse, milliste kulude katmiseks?)

## **3. Valla administratiivhoone**

Koordinaator andis ülevaate 3. mai kontaktisikute koosoleku ettepanekutest:

- Juhtkomisjoni kinnitatud struktuuri kohaselt oleks valla keskses ruume vaja kuni 40 inimesele;
- Praeguses linnavalitsuse hoones võiksid olla kõik valdkondlikud osakonnad ja volikogu kantselei, vallavalitsuse hoones jääks kasutusse praegune saal volikogu istungiteks;
- Perspektiivis võiks remontida linna hoones volikogu istungite saali ning ehitada uus ventilatsioonisüsteem;
- Margus Kask jäi eriarvamusele - volikogu saalina kasutada praegust linnavalitsuse saali, et kõik asuks ühes majas.

Juhtkomisjon liikmed arutasid ettepanekute üle.

E. Kurg: Oleme seisukohal, et valla saali võiks kasutada volikogule. Meie hoone ei ole kõige paremas seisus. Kui suudame ühte majja ära mahutada, siis võiks perspektiivis kõik ühes majas olla.

T. Rudissaar: Miks peaks kõik ruumid olema linna hoones? Valla hoones võiks olla näiteks sotsiaalosakond, siis ei peaks praegust rendipinda kasutusele võtma. Olen mõtetu kulutuse vastu. Ettepanek teha majas ringkäik, et oleks kõigil pilt selgem.

R. Meitus: Linna majja mahub ära 40 inimest, sellega ei ole probleemi. Esialgul võiks olla valla saalis volikogu. Eesmärk on hoida osakonnad ühes majas.

Toimus ringkäik linnavalitsuse hoones. Pärast ringkäiku arutati, et lifti vajalikkus võib tulla ka tulevikus teemaks.

**Otsustati:** Võtta informatsioon teadmiseks.

## **4. Palamuse uus lasteaed - renditasu eelarveline kate**

Rait Persidski andis ülevaate Palamuse valla alushariduse 2019. a eelarve hüpoteetilisest kavast (eeldusel, et Palamuse vald ei ühine teiste omavalitsustega).

T. Pärsim: Soovime teada, kas renditasule tulevad kõrvalkulud ka juurde? Palamusel on vaja lasteaiateenust pakkuda ka pärast 20 aastat, hetkel on leping sõlmitud 20 aastaks. Millised on lepingus alternatiivid või võimalused lepingu lõpetamiseks?

R. Persidski: Hoone on 0-energiahoone, päikeseelektrijaam tuleb katusele. Vee- ja kanalisatsioonikulu tuleb renditasule juurde.

A. Viik: Elektrikulu ei saa tulla 0, sest elektrijaam ei kata kulu ära, saan seda öelda oma kogemusest.

R. Meitus: Saan aru, et 20 aastat tasutakse ettevõttele renti, pärast seda on veel 30 aastat hoonestusõigus ettevõttele.

E. Kurg: Kas saame õigest aru, et 20 aastat maksame renti ja pärast seda on lasteaed ikka ehitaja oma? Eelmisel aastal oli jutt, et projekti maht väheneb, kuid nüüd saame aru, et projekti ei ole muudetud mahult väiksemaks?

R. Persidski: Lasteaed on tõesti ehitaja oma, meie rendime. Riigihange oli tehtud kahele versioonile, kuid pakkumiste vahe tuli nii marginaalne, et otsustati täismahu kasuks. Kulude arvestus on tehtud nii, et Palamuse olemasoleva tulubaasi alusel katab ära lasteaiaga seotud kulud. Praegune info arvestuses on hüpoteetiline. Me ei ole ehitajaga lepingu lõpetamise tingimusi arutanud. Kuna tegemist on valla ja eraettevõtte vahelise lepinguga, siis see ei ole seetõttu avalik, kuid lepinguga on võimalik teil kohapeal tutvuda. Kommunikatsioonide rajamiseks võtab vald laenu, laenuotsust ei ole veel tehtud, sest hanked käivad.

**Otsustati:** Võtta informatsioon teadmiseks.

Lahkus Triin Pärsim.

## **5. Muud küsimused**

Koordinaator tegi ülevaate rahanduse töörühma ettepanekutest:

- Arutada juhtkomisjoni koosolekul raamatupidamisprogrammi teemal – kas ühinenud omavalitsuses võtta tarkvarana kasutusele Axapta või Pmen?
- Rahandusministeerium soovib hoida pearaamatupidajad palgal 2018. a I kvartalis, et kõikide praeguste omavalitsuste aruanded saaksid korrektselt tehtud. Töörühma ettepanek - lisada struktuuri vastavad ametikohad kuni 2018. a aprilli lõpuni.
- Esialgne 2018. a eelarve koostada 1. oktoobriks 2017.

Juhtkomisjon arutas töörühma ettepanekute teemal. R. Persidski tõi välja, et funktsionaalsuselt on Axapta parem, kuid avalik sektor läheb valdavalt üle programmile SAP. Lepiti kokku, et kutsutakse mõlema tarkvara (Axapta ja Pmen) esindajad rääkima raamatupidajatele programmide funktsionaalsusest. Struktuuri ja eelarve koostamise osas oldi nõus töörühma ettepanekuga.

Koordinaator tõi välja, et arengukavade osas on soovitus teha 2017. a ülevaatamine varem ehk septembriks, et saaks sisendi uude eelarvesse ja vajadusel vaadata üle kooskõla ühinemislepinguga.

Töörühmade järgmiste koosolekute toimumisajad:

- 25.05 kl 13 – sotsiaal ja tervishoiu töörühm Jõgeva VVs
- 31.05 kl 14 – vallasekretäride töörühm personali teemal Jõgeva LVs
- 6.06 kl 14 - hariduse ja noorsootöö töörühma Sadala Koolis
- 20.06 kl 10 – majanduse töörühm Jõgeva VVs

- 27.06 kl 10 – spordi töörühm Kuremaa Ujulas
- 27.06 kl 14 – vallasekretäride töörühm Palamuse vallamajas
- 28.06 kl 10 – rahanduse töörühm Jõgeva LVs

Koordinaator andis teada, et viibib puhkusel 12. - 18. juunini. Lepiti kokku järgmise juhtkomisjoni koosoleku aeg ja koht.

**Otsustati:**

1. Raamatupidamistarkvarade (Axapta ja Pmen) esindajad kutsutakse rääkima raamatupidajatele programmide funktsionaalsusest.
2. Finantsosakonna struktuuri lisatakse pearaamatupidajate ametikohad kuni 2018. a aprilli lõpuni majandusaasta aruannete koostamiseks.
3. Esialgne 2018. a eelarve koostatakse 1. oktoobriks 2017.
4. Järgmine juhtkomisjoni koosolek toimub **21. juunil kl 10 Jõgeva Vallavalitsuses**. Koosoleku esialgsed teemad:
  - IT valdkonna teemad
  - MTÜde toetamise kord
  - Personaliga seotud korrad – värbamise kord, nõuded ametikohtadele
  - Kuremaa Spordikooli 2017. a (september – detsember) ning 2018. a rahastamine.